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Stogodišnjica smrti slikara Jožefa Pehana

“Jožef Pehan vek posle”

Cene zamrznute
na mesec dana 
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Hrana poskupela za
12,1 odsto, a energija 31,4

Kupovina kuća za
izbegličke porodice
• U Vrbasu uručeni ugovori za kupovinu 12 
seoskih kuća izbegličkim porodicama iz BiH i 
Hrvatske u mestima opštine.

Građani će morati da 
vraćaju pare bankama

• Prehrambeni proizvodi poskupeli 
za 12,1 odsto, najviše zbog poskupljenja 
svežeg voća i povrća, energija je poskupe-
la za 13,4 odsto, a neprehrambeni proiz-
vodi bez energije za 4 odsto.

Vlada zamrzla cene goriva

● ●  strana 4

U borbi za veću 
pošumljenost

 ● ●  strana 8Ekološki pokret Vrbas

● ●  strana 4
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Saradnja JKP “Komunalac” i Doma zdravlja u Vrbasu

Lakši pristup do COVID ambulante
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Da li smo se u sopstvenom 
životu „instalirali“, nakon 
svega što smo doživeli po-
slednjih decenija, jednostav-
no, kao posmatrači? Posle 
velikog zamora materijala i 
ideje da se nešto kao člano-
vi društva pitamo, učestvu-
jemo, odlučujemo, barem je 
tako, stalno govoreno, shva-
tili smo da smo najobičniji 
posmatrači. Posmatramo sa 
strane, gledamo sa strane ne 
samo pojave, zbivanja i do-
gađanja u društvu, nego smo 
očigledno postali posmatra-
či i sopstvenog privatnog 
života, koji se najčešće, isto 
kao u javnoj sferi, naprosto 
odvija mimo nas. I nije nama 
ova „falinka“, ako je „falin-
ka“ od juče. Naučestvovali 
smo se u mnogim događa-
jima i situacijama, nagledali 
se svega i svačega i uvek i na 
kraju bili izigrani, prevare-
ni, pa i sluđeni. Pozicija po-
smatrača je očigledno bolja, 
nego ova prethodna, barem 
je komotnija, sigurnija i na 
kraju niko ne može da vas 
prevede žednog preko vode, 
da prevesla i izigra. A to što 
se  život odvija tako, što više 
niko ne zna šta je vredno, šta 
je validno, šta je istina... pa i 
nema veze. Ipak je uloga gle-
danja sa strane prihvatljivija, 
ne mora ništa da se uradi, ne 
mora ništa da se proveri, ne 

treba ništa da se pipne „takne 
ili makne“ i sigurno je nema 
greške, tj. ne može da se po-
greši. Dakle nema straha od 
greške, ali nema ni straha od 
onoga što bi moglo da se vidi, 
što bi moglo da se sazna. A 
strah, mora se priznati, nije 
prijatno osećanje. To je kao 
da stojimo na plaži ispred 
mora u maju, pa pretpostav-
ljamo da je voda hladna i ne 
želimo da uđemo, i pored 
toga što je to možda neki maj 
koji je bio topao iznad prose-
ka, pa je možda voda prihvat-
ljiva za kupanje, ali šta ako 
je hladna? Zašto proveravati 
ako se zna da je u maju more 
hladno i da se gotovo niko ne 
kupa? Još onomad smo bili 
uzneseni pravdom, istinom, 
borbom za bolje, pravednije 
i solidarnije društvo, jedna-
kije društvo.

Danas se čini da je to neka 
daleka prošlost ili naša fata-
morgana. Fatamorgana, kako 
za one koji su se našli u ne-
maštini, kao i za one  koji su 
se našli u drušvu bogataša jer 
tek su oni zaboravili odakle 
su potekli i kako su stigli do 
ogromne imovine, besnih au-
tomobila i slično... 

Dok se nova sirotinja nemo, 
drži po strani i živi kao po-
smatrač, ne samo javnog, već 
kao posmatrač i sopstvenog 
života.

Nemi posmatrači

Projekat „Jožef Pehan- vek 
posle“ je okvir za samo jednu 
od manifestacija, koje će se 
održavati tokom cele godine, 
a biće posvećen stogodišnjici 
od smrti ovog velikog slikara 
i umetnika, koji je potekao iz 
Vrbasa. Kako nas je informi-
sala galeristkinja LG KC Vr-
bas, dr Silvia Jelačić, takvih i 

sličnih manifestacija biće to-
kom 12 meseci tekuće godine 
i sve to u organizaciji ovdaš-
nje Galerije KC Vrbas i Grad-
skog muzeja.
„Već 6. marta, na dan smr-

ti ovog velikog našeg slikara 
biće organizovana šetnja od 
njegove kuće, do nekadaš-
njeg restorana „Kairo“, ne-
kadašnjeg Grafenštajna, do 
Evangeličke crkve, Muzeja, 
njegovog ateljea i završiće 

se na groblju“, otkriva neke 
detalje budućih manifestacija 
dr Jelačić.

Dodajući da se ovdašnji 
Kulturni centar sa svojim 
redakcijama, posebno spre-
ma za treću u nizu manife-
stacija, a to će biti centralni 
događaj gde će u Muzeju biti 
predstavljena mnoga Peha-

nova de-
la,ali i sli-
ke koje do 
sada nisu 
i z l a z i l e 
u javno-
sti iz dela 
pr ivatne 
k o l e k c i -
je Jovana 
Mandića. 
Vr at i mo 
se na prvu 
manifesta-
ciju, izlož-
bu auto-
por t reta 
koju će 24. 
februara  
u 19  časo-
va otvoriti 
najpozna-

tiji srpski likovni kritičar Ni-
kola Kusovac u kojoj će uzeti 
učešće ovdašnji poznati slika-
ri i likovni stvaraoci, a to su : 
Vojislav Dedeić, Sveto Šljukić, 
Igor Radović, Tanja Peruno-
vić, Dragan Miličić, Rade 
Tepavčević, Isidora Miljanić, 
Sandra Marković i Petar Šu-
šulić. Kako sazanjemo svi do-
gađaji koji će biti upriličeni 
povodom ovog jubileja treba-
lo bi osim umetničke da budu 

i prava turistička atrakcija i 
ponuda ovoga grada, koji je 
imao ovakog velikog umet-
nika. Slikara, koji je studije 
umetnosti završavao od Beča 
do Minhena i drugih evrop-
skih centara, ostavljajući trag 
u umetničkoj kulturnoj pre 
svega likovnoj baštini, velika 
dela iz doba secesije.

Pri tome ne zaboravljajući 
ni svoj rodni kraj, oslikava-
jući svod Evangeličke crkve 
u Vrbasu, ali i ostavljajući niz 
slika, pejzaža  iz Bosne i Her-
cegovine, jer je  tamo bio mo-
bilisan 1915. godine, da bi već 
1916. bio zbog bolesti povu-
čen sa ratišta, ali tada je bo-
ravio u Beogradu kao ratni 
slikar ostavljajući za sobom 
crteže i slike kao dokumen-
taciju, da bi već 1918. godine 
predstavio svoju samostalnu 
izložbu od 58 slika, 2 pastela 
i 48 crteža i akvarela.

Osim što je bio slikar bio je 
i uspešan fotograf, i ustva-
ri svestrana ličnost, jer kako 
kažu sačuvana dokumen-
ta, projektovao je i zgrade i 
kupalište, plesnu dvoranu 
za „Kasinu“ u Vrbasu, kom-
ponovao imao svoj muzički 
kvartet i još mnogo toga. Sve 
to  pokazuje da je on bio sve-
strana umetnička ličnost.
Ali o tome će govoriti i upo-

znati Vrbašane i ne samo Vr-
bašane, nego i goste sa strane, 
vrsni stručnjaci, likovni kriti-
čari i mnogi drugi koji će biti 
deo ovog značajnog projekta 

„Jožef Pehan-vek posle“.

Redakcijski komentar

• U Gradskom muzeju 
u Vrbasu biće otvore-
na izložba autoportre-
ta Jožefa Pehana, Bele 
Pehana i još devet savre-
menih umetnika. Ova 
izložba je jedna od prvih 
manifestacija, kojom će 
se ove godine obeleža-
vati sto godina od smrti 
Jožefa Pehana, a održaće 
se 24. februara. Izložbu 
otvara Nikola Kusovac, 
poznati likovni kritičar 
iz Beograda.

„Jožef Pehan
vek posle“

Stogodišnjica smrti  
slikara Jožefa Pehana
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Novi saziv OIK-a
u Srbobranu 

Nakon obilaska zgrade 
Doma kulture, čija je izgrad-
nja započela još 1991. godine, 
ministarka Gojković rekla je 
da se tokom ove godine pre-
ko projekta „Gradovi u foku-
su“ mogu  ulaganjem pokre-
nuti radovi na završetku ove 
zgrade, u kojoj se nalazi i po-
zorišna sala.

„Ove godine možemo da 
počnemo sa prvih 20 mili-
ona dinara kako bi pokre-
nuli ponovo radove. Ukoliko 
ne krenemo brzo da radimo, 
i ovo što je do sada urađeno 
će propasti. To je dobra sala 
koja predviđa 450 mesta. U 
tom okviru moramo razmiš-
ljati i o nekom novom po-
zorišnom festivalu, koji će 
skrenuti pažnju na sebe, ne 
samo ljudi koji žive ovde ili 
u okruženju, nego pozoriš-
ne publike i pozorišnih stva-
ralaca širom Srbije“, napo-
menula je ministarka kulture.

Gojković je izrazila uvere-
nje da ukoliko se nastavi tim 
tempom, zahvaljujući Mini-

starstvu kulture i informisa-
nja, u skorije vreme može da 
se otvori pozorište u Vrbasu 
posle 30 godina.

Gojković je izrazila uve-
renje da će i krajem godine 
moći da se dodatno uloži i 
da 2023. godina može biti 
godina otvaranja pozorišta 
u Vrbasu.

Ministarka kulture i infor-
misanja je obišla Muzej u Vr-
basu koji zahvaljujući sred-
stvima Ministarstva kultu-
re i informisanja realizuje 
projekat uređenja i oprema-
nja izložbenog prostora Mu-
zeja, a izdvojenim sredstvi-
ma obezbeđena je i nabavka 
opreme za digitalizaciju i pre-
zentaciju kulturnog nasleđa, 
kao i radovi na opremanju 
likovnog depoa.

Gojković je napomenula da 
je Ministarstvo poslednjih 
nekoliko godina pružilo po-
dršku Muzeju opštine Vrbas 
u iznosu od 4,5 miliona di-
nara za 8 projekata, kao i da 
je to sada muzej sa dobrim 

postavkama u kojima mogu 
da uživaju ne samo građani 
opštine Vrbas, već i svi oni 
koje interesuje kulturni sa-
držaj koji ovaj Muzej može 
da pruži.

Predsednik opštine Predrag 
Rojević naglasio je da se Vr-
bas poslednjih godina zna-
čajno razvija i postaje pono-

vo poljoprivredni, sportski, 
ali i kulturni centar zahva-
ljujući podršci Vlade Repu-
blike Srbije, kao i da opština 
Vrbas inače nosi epitet grada 
kulture.

Rojević je ukazao da je je-
dan od najvećih prioriteta op-
štine završetak Doma kulture, 
koji se gradi od 1991. godine 
i dodao da je predočio mini-
starki kulture da je to najve-
ći problem lokalne zajednice, 
jer svi građani opštine Vrbas 
zaslužuju da imaju kulturne 
sadržaje i da deca i mladi ne 
idu na predstave u Novi Sad, 
Beograd i Suboticu nego da to 
imaju u svojoj opštini.

• Potpredsednica Vlade Republike Srbije i ministarka kulture i informi-
sanja Maja Gojković  je tokom posete Vrbasu obišla zgradu Doma kulture 
i tom prilikom istakla da je Ministarstvo spremno da pomogne nastavak 
radova kako bi Vrbas dobio svoju pozorišnu zgradu.

Završetak pozorišta sledeće godine
Druga sednica 
Privremenog organa u Kuli
• Na drugoj sednici Privremenog organa opšti-
ne Кula na dnevnom redu se našlo čak 29 tačaka. 

Odbornici Skupštine opšti-
ne Srbobran izabrali su  na 
XIX, po hitnom postupku za-
kazanoj sednici, novi saziv 
Opštinske izborne komisije. 
Uz jednoglasnu podršku svih 
prisutnih odbornika, u novi 
sastav OIК ušli su: 1) Julija 
Popić, predsednik, Marina 
Stanojev, zamenik predsed-
nika, 2) Vesna Vasić, član, Ve-
sna Rankov, zamenik člana, 
3) Milena Кaran, član, Slavo-

ljub Tešanović, zamenik čla-
na, 4) Nikola Filipović, član, 
Zorka Blagojević, zamenik 
člana, 5) Stefan Mladenović, 
član, Aleksandar Jovičić, za-
menik člana, 6) Zoran Mrđan, 
član, Cvijan Gužvić, zamenik 
člana, 7) Aneta Šalamon, član, 
Neda Žarkov, zamenik člana, 
8) Danijela Vujačić, sekretar, 
Tatjana Simin, zamenik se-
kretara.

Privremeni organ se  jedno-
glasno složio sa predlogom 
Odluke koji se tiče izrade Pla-
na detaljne regulacije za rea-
lizaciju agrosolarnog projek-
ta na teritoriji naše opštine. 
Druge tačke bile su namenje-
ne odlukama o javnom prevo-
zu putnika u drumskom sa-
obraćaju na teritoriji opštine 
Кula, predlogu odluka o otu-
đenju građevinskog zemljišta 
iz javne svojine opštine Кula, 
predlogu Rešenja o imenova-
nju komisije za sprovođenje 
postupka raspodele sredstava 
iz budžeta opštine za finan-
siranje programa i projekata 
u oblasti omladinskog spor-
ta. Takođe su razmatrali ras-
pisivanje Javnih konkursa za 
dodelu sredstava za finansira-
nje projekata udruženja naci-

onalnih manjina i konkursa 
namenjenih privrednicima, 
preduzetnicima i zanatlija-
ma sa teritorije naše opštine. 
Članovi Privremenog organa 
su dali saglasnost za angažo-
vanje eksterne revizije i ovla-
šćenje Opštinskom pravobra-
niocu za zaključivanje sud-
skog poravnanja. Doneta su i 
rešenja koja se tiču imenova-
nja članova školskih odbora.  
Usled promene zakona koji 
se tiče izborne komisije, čla-
novi Privremenog organa su 
jednoglasno dali saglasnost 
Rešenju o promeni u Izbor-
noj komisiji opštine Кula. Na 
sednici je usvojen i Izveštaj o 
radu Crvenog Кrsta Кula sa 
prošlogodišnjim finansijskim 
izveštajem.

Potpredsednica Vlade Republike Srbije, Maja Gojković u Vrbasu
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Konkursi  u oblasti turizma i  poljoprivrede

Podizanje kvaliteta turističke ponude

Građani će morati da vraćaju pare bankama

“Javljali su nam se građa-
ni koji su dobili revizije, a 
o takvim slučajevima pišu 
i advokati na svojim grupa-
ma. Do ovog obrta došlo je 
nakon promenjenog stava 
Vrhovnog kasacionog suda, 
odnosno njegove dopune iz 
septembra prošle godine”, 
kaže Gavrilović i dodaje da 
se u ovim slučajevima više ni-
šta ne može uraditi i da prava 
na žalbu nema. Prema njego-
vim rečima, građani će, osim 
vraćanja novca koji su dobili 
od banaka na osnovu rani-
jih presuda, morati da plate i 

troškove sudskog postupka. 
U Udruženju banaka Srbije 

(UBS) kažu da oni nemaju ni-
kakav uticaj na odluke suda, 
te da osim iz medija nemaju 
saznanja o revizijama presu-
da i podsećaju na saopštenje 
UBS s kraja septembra 2021, 
izdato posle dopune stava 
Vrhovnog kasacionog suda 
(VКS). Generalni sekretar 
Udruženja banaka Vladimir 
Vasić za Tanjug navodi da je 
UBS u tom saopštenju pozva-
lo građane da se odreknu svo-
jih tužbenih zahteva i da tako 
sa bankom sa kojom su u spo-
ru urede odnose na obostra-
no zadovoljstvo.

Autori MAT-a navode da 
podaci o industrijskoj pro-
izvodnji za decembar 2021. 
ukazuju ne samo da jača 
rast ukupne industrijske 
proizvodnje već i da je pre-
rađivačka industrija, nakon 
opadanja i potom stagnaci-
je, počela da raste, te da su 
i za ukupnu i za prerađivač-
ku industriju karakteristični 
i desezonirani i međugodiš-
nji porast.

Кada je o inflaciji reč, u ana-
lizi se ističe da je međugodiš-
nja stopa inflacije još u sep-
tembru 2021. premašila gor-
nju granicu ciljanog inflaci-
onog raspona i bila najveća 
posle avgusta 2013. godine.U 
oktobru, novembru i decem-

bru je rast međugodišnje in-
flacije ubrzavan, a u decem-
bru je mesečni porast cena 
bio više nego upola manji u 
odnosu na prethodna četiri 
meseca. Mesečna inflacija je 
u decembru usporena isklju-

čivo pod dejstvom privreme-
nih faktora jer je, pri njenoj 
povišenoj baznoj komponen-
ti, snižena nebazna kompo-
nenta. Za razliku od mesečne, 
međugodišnja inflacija je ubr-

zana i to pretežno pod dej-
stvom stalnih faktora jer je 
povećanje njene bazne kom-
ponente bilo veće od pove-
ćanja nebazne komponente. 
Navodi se da je ubrzanje rasta 
cena usluga u decembru bilo 

glavni uzročnik ubrzanja ba-
zne inflacije u tom mesecu jer 
su usluge u novembru posku-
pele za 3,3 odsto, a u decem-
bru za 3,8 procenata.

• Statistički pokazatelji na kraju prošle godine pokazuju da se tendencije 
ekonomskih kretanja usmeravaju u pozitivnom pravcu, ocenjuje se u me-
sečnom biltenu Makroekonomske analize i trendovi (MAT), Ekonomskog 
instituta u Beogradu. 

Hrana poskupela za 12,1 odsto, a energija 13,4
Cene zamrznute
na mesec dana

To podrazumeva izgradnju, 
uređenje i rekonstrukciju 
hotelskih i drugih smeštaj-
nih kapaciteta, restorana i 
objekata sportsko-rekreativ-
nog i zabavnog sadržaja, ali 
i restauraciju ruralnih obje-
kata i njihovo pretvaranje 
u turističke kapacitete, kao 

i nabavku, rekonstrukciju i 
adaptaciju plutajućih obje-
kata.Na konkurs mogu da 
se jave i oni koji imaju ideju 
za unapređenje marketinga 
domaće ugostiteljske ponu-
de, dizajn, pripremu proi-
zvodnje i proizvodnju suve-
nira, ali i izgradnju turistič-

ke infrastrukture i usklađi-
vanje turističkih kapaciteta 
sa zakonom kojim se ure-
đuje oblast turizma i ugosti-
teljstva. Pravo na korišćenje 
kreditnih sredstava imaju 
privredna društva koja su u 
turizmu, ali i preduzetnici i 
poljoprivredna gazdinstva.

„Razlog za donošenje ove 
Uredbe je kontinuirani rast 
cena naftnih derivata u pret-
hodnom periodu, što je di-
rektno uticalo na poveća-
nje cena ostalih vrsta roba i 
usluga. Osim toga, na osno-
vu značajnih indikatora i 
nepredvidive situacije na 
svetskim berzama, očeku-
je se dalji rast nafte i naft-
nih derivata. Stoga je cilj 
ove uredbe, osim sprečava-
nja daljeg nekontrolisanog 
rasta cena pojedinih naft-
nih derivata, očuvanje život-
nog standarda stanovništva 
i sprečavanje većih poreme-
ćaja na tržištu u Republici 
Srbiji“, rekla je Matić, mini-
starka trgovine.Kako piše u 
zvaničnom saopštenju Mi-

nistarstva trgovine, turizma 
i telekomunikacija, Matić je 
dodala da je u cilju sprečava-
nja eventualnih nestašica na 
tržištu, Uredbom definisano 
da trgovci naftnim derivati-
ma ne smeju da isporučuju 
pomenute vrste goriva u koli-
činama koje su manje od pro-
sečnih za poslednjih godinu 
dana, kao i da su sličnu ured-
bu donele i pojedine zemlje 
u okruženju, poput Hrvat-
ske i Mađarske. Prema ovoj 
uredbi, maksimalna malo-
prodajna cena Evro dizela je 
179, a Evro premijuma BMB 
95 - 171 dinara po litru. Ma-
loprodajne cene ostalih naft-
nih derivata nisu ograničene 
ovom Uredbom i slobodno se 
formiraju na tržištu.• Predsednik Udruženja “Efektiva” Dejan Gavrilović izjavio je za Tanjug 

da su ovih dana korisnicima kredita u Srbiji, koji su ranije tužili banke 
zbog troškova obrade kredita i dobili sporove, sada počele da stižu revizi-
je tih presuda, prema kojima u roku od osam dana moraju da vrate iznos 
koji su ranije dobili.

Osnovne kategorije potrošačke korpe poskupele su i na 
međugodišnjem nivou, pa su prehrambeni proizvodi po-
skupeli za 12,1 odsto, najviše zbog poskupljenja svežeg voća 
i povrća, energija je poskupela za 13,4 odsto, a neprehram-
beni proizvodi bez energije za četiri odsto.

Energija poskupela 13,4 odsto

Vlada zamrzla cene goriva

Robne rezerve 
povećavaju zalihe

Republička direkcija za 
robne rezerve će da poveća 
pre svega zalihe energenata, 
pšenice, kukuruza, šećera i 
ulja, rečeno je listu u Mini-
starstvu trgovine.Za pojedi-
ne proizvode koji se uvoze u 
Srbiju, poput pirinča, pasulja 
i soli, količine zaliha će biti 
uvećane kako bi zadovoljile 
potrebe za duže od tri me-
seca. U slučaju poremećaja 
tržišta, kako su naveli u mi-
nistarstvu, Srbija će kao pro-
izvođač hrane, svojom carin-
skom politikom da žaštiti do-
maće tržište, odnosno spreči 
izvoz strateških proizvoda i 

tako obezbedi punu snabde-
venost osnovnim životnim 
namirnicama. Kako je reče-
no za „Večernje novosti“, na 
odluku o povećanju robnih 
rezervi uticala su dešavanja 
na globalnom nivou, pre sve-
ga stalni inflatorni pritisci na 
cene osnovnih životnih na-
mirnica. Drugi razlog je mo-
guće izbijanje konflikta izme-
đu Rusije i Ukrajine, zemalja 
koje su ozbiljni proizvođa-
či hrane i energenata, zbog 
čega su mnoge države pove-
ćale količine svojih rezervi, 
pa je tako Kina povećala svo-
je zalihe za godinu i po dana.

• Republička direkcija za robne rezerve Srbije će 
zalihe svih proizvoda povećati, tako da mogu da 
zadovolje tromesečne potrebe stanovništva u slu-
čaju da dođe do nepredviđene situacije ili pore-
mećaja na tržištu.

• Vlada Republike Srbije nedavno je donela Ured-
bu o ograničenju maloprodajnih cena naftnih de-
rivata, koja će važiti 30 dana.

• Ministarstvo trgovine, turizma i telekomunikacija raspisalo je javni 
konkurs za dodelu kreditnih sredstava za podsticanje kvaliteta turistič-
ke ponude, objavljeno je na sajtu Ministarstva.
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Saveti PSSS Vrbas

Nedavno Sivčani održali drugi Čvarak fest
Čvarak fest imao i humanitarni karakter

Čvarak fest u Sivcu je odr-
žan pod pokroviteljstvom op-
štine Кula, Turističke orga-
nizacije op-
štine Кula i 
Mesne za-
jednice Si-
vac. Festi-
val je otvo-
rio dosko-
rašnji pred-
sednik op-
štine, Da-
mjan Mi-
ljanić, re-
kavši da se njegove prognoze 
da festival postane tradicija 
ostvaruju i već ove godine se 
za takmičarski deo festivala 
prijavilo nešto više od šez-
deset ekipa. Sekretar Mesne 

zajednice Sivac, Milenko Ra-
jić, naveo je da je vrlo zna-
čajno što se ovakva manife-

stacija održava baš u Sivcu i 
da se nada da će u narednom 
periodu ovo mesto biti pre-
poznatljivo upravo po Čva-
rak festu. Rajić je dodao da 
su organizatori rešili da deo 

festivalske organizacije po-
svete Mili Žeželj i sakuplja-
nju donacija, koje su neop-
hodne ovoj borbenoj devoj-
čici iz Sivca. Žiri je bio u sa-
stavu nadaleko čuvenih kra-
ljevskih amaterskih kuvara, 
koji su na otvaranju takmi-
čare podsetili koje su to ka-
rakteristike najbolje pripre-
mljenog čvarka. Pobednici 
ovogodišnjeg Čvarak festa su 
svoju novčanu nagradu  pre-
usmerili Humanitarnoj orga-
nizaciji „1000 za 1000” i svo-
jim gestom obeležili Čvarak 
fest. Nakon završetka takmi-
čarskog dela programa pose-
tioci i takmičari su nastavili 
veselje uz zvuke benda “Bez 
panike“.

Proteklog vikenda  na trgu 
kod Riblje pijace u mesar-
skim kućicama sa oznakom 

“Najbolje iz Vojvodine”, pa-
zarili su Novosađani. „Cene 

s ve ž i h , 
sušenih 
i roštilj 
k o b a -
sica su 
promo-
t i v n e , 
ponudi-
li smo 
naše na-
d a leko 
čuvene 

turinske kobasice i pozvali 
ih na 38. Kobasicijadu u Tu-
riju“, kaže za naš sajt Željko 
Popović iz Udruženja Koba-
sicijada. Podsetimo ovogo-

dišnja Kobasicijada u Turiji 
održava se od 25. 02. do 27.02. 
Zvezda ovogodišnje Kobasi-
cijade je Saša Matić, koji će 
održati koncert u subotu uve-
če, a dan ranije održaće se ta-
kmičenje u pravljenju svežih 
kobasica. Veliku kobasicu 
kojom pomeramo rekord u 
dužini, ove godine produžili 
smo za jedan metar tako da 
će biti na prodaju i dugačka 
2.038 metara. U centar sela, 
ispred bine biće pred goste 
doneta u subotu tačno u pod-
ne, poručuju iz Udruženja.

        Srbobran.net

• Tokom prethodna dva petka održane su promocije u Somboru i Subo-
tici i na obe smo sjajno primljeni, tako da smo se u Turiju vratili praznih 
ruku, sve što smo poneli smo i prodali. Tako je bilo i u Novom Sadu, kažu 
iz Udruženja Kobasicijada.

Za metar duža kobasica
u Turiji 25. februara

Prihrana uljane repice
• U narednom periodu, od poslova u ataru, osim 
prihrane ozimih strnina, očekuje nas i prihrana 
uljane repice.

Uljana repica, u zavisnosti 
od rokova setve se nalazi u 
fenofazi 9 i više listova ra-
zvijeno (BBCH 18 ). Da bi se 
prihrana odradila kvalitetno, 
odnosno da bi dali potreb-
nu količinu azota, prethod-
no treba odraditi analizu ze-
mljišta na količinu lako pris-
tupačnog azota ( N-min me-
toda). Azot u ishrani uljane 
repice povećava lisnu masu 
biljke, broj cvetnih grana i 
cvetova, kao i samih mahu-
na i prinosa semena. Dobra 

ishrana uljane repice azotom 
omogućava bolju sintezu pro-
teina i samim tim bolji kvali-
tet ploda. Prihranu uljane re-
pice bi trebalo obaviti iz  dva 
puta. Prva prihrana, zadnje 
dekade  februara, kada tre-
ba da se regeneriše sam ko-
renov sistem  biljke i omogu-
ći i podstakne razvoj biljke 
nakon zime. Druga prihrana 
se obavlja dvadesetak dana 
kasnije kada se povećava li-
sna masa biljke i fotosintetič-
ka aktivnost, što omogućava 
bolje stvaranje cvetnih gra-

na, cveta, mahuna i semena 
u mahunama. Od preporuče-
nih formulacija mineralnih 
đubriva koriste se Amonijum 
nitrat (AN), Amonijum sulfat 
( AmoSulfan- ima oko 24% 
sumpora). Sumpor je znača-
jan mikroelement za razvoj 
uljane repice, jer povećava 
sadržaj ulja u zrnu, sintezu 
proteina i utiče na rast repro-
duktinvnih organa. Potrebne 
količine mineralnih đubriva 
se određuju za svaku parce-
lu posebno, a okvirno količi-

ne  se kreću oko 60-70kg/ha 
čistog azota, u zavisnosti od 
obezbeđenosti zemljišta ovim 
elementom. Poljoprivredni 
proizvođači treba redovno da 
obilaze svoje parcele i prate 
stanje useva. Poštuju save-
te i preporuke Savetodavne 
službe i Prognozno izveštajne 
službe Vojvodine i pravovre-
meno reaguju u slučaju napa-
da bolesti i štetočina.

Biljana Dobranić,
savetodavac PSSS Vrbas

Poslednja promocija 38. Kobasicijade u Novom Sadu 

• Za takmičarski deo manifestacije prijavilo se više od šezdeset ekipa. Siv-
čani se nadaju da će manifestacija postati prepoznatljiv brend  mesta.

Sredstva za ulaganje u preradu voća i povrća
• Konkursom Pokrajine samo  za sufinansiranje investicija u preradu voća 
i povrća, uključujući i pečurke, obezbeđeno je 20 miliona dinara.

Novac se može dobiti za 
novu opremu za sušenje, za-
mrzavanje, blanširanje, pa-
sterizaciju, sterilizaciju pro-
izvoda od voća i povrća (uk-
ljučujući i pečurke), opremu 
za prijem, preradu, punje-
nje i pakovanje proizvoda 
od voća, povrća (uključuju-
ći i pečurke). Po prijavi, re-

gistrovana gazdinstva mogu 
da dobiju bespovratno do 50 
odsto od troškova vrednosti 
investicije, odnosno 60 od-
sto ukoliko su žene osniva-
či pravnog lica i mlađi od 
40 godina. Najviše se može 
dobiti do dva miliona dinara, 
odnosno 2,2 miliona dinara. 
Minimalan iznos po jednoj 

prijavi iznosi 100.000 dinara, 
a razmatraće se samo prija-
ve čija je vrednost investici-
je 200.000. Inače, Pokrajina 
je ovim konkursom koji je 
bio otvoren do 18.februara 
obezbedila 242 miliona di-
nara za voće, grožđe, pečur-
ke i cveće.

Skače cena pšenice
• Inflacija i preskup repromaterijal diktiraju  
tržište.
„Cena pšenica je u prote-
klih mesec dana imala blagi 
pad, da bi se vratila na nivo 
sa početka godine 34,5 sa 
PDV-om, a u januaru 2020 
godine kilogram žita koštao 
je 21,3 dinara”, kaže direk-
tor Produktne berze Novi Sad 
Miloš Janjić, smatrajući da 
je definitivno prošao period 
niskih cena ne samo pšenice 
već i drugih poljoprivrednih 
kultura. Кukuruz je, navodi, 
u janauru 2020. godine bio 
17,05 dinara, a sada je 29,7, a 
soja je otišla sa 42,9 dinara 
na 81,4 dinara, što predstav-
lja znatno poskupljene. „In-
flacija i visoke cene imputa 
neće dati mogućnost da se 
cene pšenice, kukuruza i soje 

vrate na raniji nivo, ali će na 
tržištu i dalje biti oscilacija, 
bar dok ne stigne nov rod. 
Ako posmatramo kraći vre-
menski period, od početka 
godine cene na tržištu osci-
liraju u oba pravca, sve u za-
visnosti od informacije koja 
se pojavi tog dana. „ Skokovi 
na tržištu žitarica se kreću 
u naletima. Svakih četiri do 
pet godina desi se određen 
faktor ili zbir njih koji do-
vede do većeg rasta cena na 
globalnom nivou“, ističe di-
rektor Novosadske berze. Sve 
robe u poslednjih godinu i po 
dana beleže izrazit uzlazni 
trend, koji ne zaobilazi ni glo-
balno tržište žitarica, i u tom 
ravcu se kreću i cene u Srbiji. 

Jedan od konkursa Pokrajine obezbeđuje
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 U maloj sali opštine Кula  
održan  je forum sastanak sa 
poslodavcima i sa predstav-
nicima lokalne samouprave. 
Cilj foruma je informisanje  

o svih 12 javnih poziva koje 
je Nacionalna služba za za-
pošljavanje objavila 31. janu-
ara 2022. godine. Planirano je 
da se u ove programe uključi 
20.165 nezaposlenih lica na 
području Republike Srbije, 
od čega 2.285 osoba sa inva-
liditetom. Za ove programe 
je izdvojeno 6.550.000.000,00 
dinara. Prisutni su upoznati 
sa kategorijama nezaposle-

nih lica koja imaju prioritet 
u uključivanju. Prema Naco-
nalnom akcionom planu za-
pošljavanja oni imaju status 
teže zapošljivih lica. Takođe 

su prezentovani programi 
namenjeni mladima kao što 
su programi pripravništva i 
programi stručne prakse. Po-
sebno interesovanje je bilo za 
programe kojima se podstiče 
zapošljavanje osoba sa invali-
ditetom, i to pre svega njiho-
vo radno angažovanje kroz 
organizovanje sprovođenja 
javnih radova. Pre samog po-
četka foruma, predstavnike 

Nacionalne službe za zapo-
šljavanje posetio je i predsed-
nik Privremenog organa, Da-
mjan Miljanić, koji je istakao 
konkretan značaj svih kon-

kursa i javnih poziva koje 
sprovodi Nacionalna služba 
za zapošljavanja. Miljanić je 
dodao da je saradnja opštine 
Кula i NZS rezultirala proš-
logodišnjom nagradom, kao 
dokazom da su redovne ak-
tivnosti Nacionalne službe za 
zapošljavanja  i naše opštine 
uvek prioritetno u službi gra-
đana i njihovih interesa.

• Nacionalna služba za zapošljavanje nastavlja sa aktivnostima povodom 
promocije mera aktivne politike zapošljavanja za 2022. godinu.

Objavljeno 12 javnih poziva
Izdavanje invalidskih 
parking kartica

Od 21. februara Opštin-
ska uprava Vrbas počela je 
da prima zahteve za izdava-
nje invalidske parking kar-
tice. Istovremeno, zahtevi se 
mogu podneti preko portala 
eUprava, i ova usluga omogu-
ćena je od 05. februara.

Zahtevi na šalterima 7 i 8 
Odeljenja za društvene de-
latnosti Opštinske uprave 
Vrbas, primaju se od 21. fe-

bruara, dok se zahtevi preko 
portala eUprava primaju od 
05. ferbuara.

Zahtev podnosi osoba sa in-
validitetom ili njen roditelj/
staratelj, ukoliko je osoba sa 
invaliditetom maloletna ili 
lišena poslovne sposobno-
sti. Da bi zahtev bio uspešno 
podnet, potrebno je biti regi-
strovan i prijavljen korisnik 
portala eUprava.

Deratizacija javnih 
objekata

“Ciklonizacija“ AD sprovo-
diće tretmane deratizacije 
javnih objekata i površina na 
teritoriji opštine Vrbas, na-
javljeno je iz ovog preduzeća.
„Vršiće se deratizacija obje-
kata kolektivnog stanova-
nja-zgrada, kanalizacione 
mreže, pijaca, grobalja, de-
ponija smeća, parkova, obala 
Velikog bačkog kanala. Dera-

tizacioni mamak biće dostav-
ljen u lokalne mesne zajedni-
ce opštine Vrbas u dva kruga, 
kako bi bio dostupan građa-
nima. Tretmani deratizacije 
vršiće se u skladu sa povolj-
nim meteorološkim uslovima 
počev od 03. marta 2022. go-
dine“, navodi se u saopštenju 

„Ciklonizacije“.

Mere aktivne politike zapošljavanja u Kuli

• Ovaj posao podrazumeva opsežan projekat, zahtev  za investiranje i vrhun-
ska tehnička rešenja, ali svakako racionalizuje potrošnju i ostvaruje uštede.

Automatizacija kotlarnica
Planovi JKP „Standard“ - Vrbas

 Reč je o planu nadograd-
nje postojećih kotlarnica i 
njhovom podizanju na viši 
tehnološki nivo sa mogućno-
stima da se putem interneta, 
kontrolera i aplikacija vrši 
upravljanje i nadzor kotlar-
nica. Iako je to ambiciozan 
projekat, u JKP „Standard“ 
nadaju  se da nije nemoguće 
to ostvariti u bližoj perspek-
tivi. Izradom elaborata i pri-
kupljanjem projektno-tehnič-
ke dokumenatcije kretaćemo 
se u smeru za stvaranje pre-
duslova da do ove inovacije 
dođe, a time i do značajnog 

iskoraka u modernizaciji si-
stema daljinskog grejanja u 

Vrbasu, saopšteno je iz JKP 
„Standard“.
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Vrbas dobija digitalni registar izvora zagađivanja
Agencija za zaštitu život-

ne sredine saopštila je da će, 
uz podršku Vlade Ujedinje-
nog Kraljevstva, pomoći da 

15 gradova i opština u Srbiji 
uspostavi lokalne digitalne 
registre izvora zagađivanja.

Lokalne registre će formi-
rati Vrbas, Valjevo, Osečina, 
Novi Sad, Kragujevac, Subo-

tica, Nova Varoš, Prijepolje, 
Kladovo, Bor, Vranje, Lesko-
vac, Pirot, Niš i Čačak, kori-
steći već postojeći informa-

cioni sistem na kome je za-
snovan Nacionalni registar 
izvora zagađivanja.

Najavili su da će podaci 
o lokalnim izvorima zaga-
đivanja biti dostupni i široj 

javnosti na jednom mestu, u 
okviru Nacionalnog registra 
izvora zagađivanja Agencije, 
u digitalnom i mašinski čit-
ljivom formatu.

To će omogućiti privatnom, 
civilnom i akademskom sek-
toru, ali i medijima i građani-
ma da se na jednostavan na-
čin informišu i kreiraju pro-
izvode zasnovane na otvore-
nim podacima, navodi se u 
saopštenju. Pomoćnica direk-
tora Agencije za zaštitu život-
ne sredine Tamara Perunović 
Đulić smatra da je adekvatno 
prikupljanje podataka osnov-
ni preduslov za efikasnu za-
štitu životne sredine. 
„Jedino tako možemo zna-
ti koliko su zagađene reke, 
zemljište, vazduh, koliko 

otpada proizvodimo i kako 
njime treba da upravljamo. 
Počinjemo sa ovih 15 opšti-
na i gradova, a želja nam je 
da do kraja 2022. godine sve 
lokalne samouprave u Srbiji 

formiraju svoje registre“, re-
kla je Perunović Đulić.

Uspostavljanje digitalnih 
registara lokalnih izvora za-
gađivanja je deo aktivnosti 
Agencije u okviru projekta 
„Otvoreni podaci za održivi 
razvoj“.

Projekat sprovodi Program 
Ujedinjenih nacija za razvoj u 
partnerstvu sa Kancelarijom 
za informacione tehnologi-
je i elektronsku upravu, uz 
podršku Vlade Ujedinjenog 
Kraljevstva.

Dodeli ugovora prisustvo-
vali su Nemanja Starović, dr-
žavni sekretar u Ministarstvu 
spoljnih poslova Republike 
Srbije, Vladimir Cucić, ko-
mesar za izbeglice i migracije, 

Derek Džordž, zamenik šefa 
kancelarije za saradnju pri 
Ambasadi Švajcarske u Srbi-
ji, Violeta Samardžić, pred-
stavnica UNHCR-a, Jovan 
Lazarov, šef kabineta direk-
tora Jedinice za upravljanje 
projektima u javnom sekto-
ru, Duško Ćutilo, direktor 
Fonda za izbegla, raseljena 

lica i za saradnju sa Srbima 
u regionu, i u ime domaćina 
Predrag Rojević, predsednik 
opštine Vrbas.

Samo ovim i još jednim pro-
jektom, izgradnjom stanova u 

naselju Vinogradi, u opštini 
Vrbas stambeno pitanje re-
šava 26 izbegličkih porodi-
ca - 12 familija je dobilo kuću 
sa okućnicom, a 14 se usko-
ro useljava u nove stanove. 
Кuće i stanovi obezbeđeni su 
u okviru Regionalnog stam-
benog programa. Uoči sveča-
nosti potpisivanja i uručenja 

ugovora, predstavnici Vlade 
Srbije, opštine Vrbas, Кome-
sarijata za izbeglice, Amba-
sade Švajcarske i UNHCR-a 
obišli su zgradu u ulici Josifa 
Pančića, u naselju Vinogra-
di, gde se završava gradnja 
14 stanova za izbeglice.
“Uz podršku Vlade Srbije, 

Кomesarijata za izbeglice i 
migracije, Jedinice za uprav-
ljanje projektima i uz pomoć 
Evropske unije, opština Vr-
bas je uspela da reši stam-
beno pitanje 26 izbegličkih 
porodica.

Opština Vrbas i Vlada Sr-
bije još jednom su  potvrdi-
li zajedničku posvećenost 
stvaranju uslova za bolji i 
kvalitetniji život svih građa-
na. U martu prošle godine 
smo postavili kamen teme-
ljac za izgradnju 14 stanova 
za rešavanje stambenog pi-
tanja za izbegla lica.

Objekat, vredan blizu pola 
miliona evra, u kojem će 
svoj novi dom naći 14 po-
rodica, 14 naših sugrađana, 
naših komšija, sada je u fi-

nalnoj fazi gradnje i očeku-
jemo da će uskoro moći da 
se usele i posle tri decenije 
počnu novi život”, rekao je 
Rojević.

On je podsetio da je izbe-
gličkim porodicama obezbe-
đen i građevinski materijal za 
sanaciju kuća ili kućni apa-
rati za opremanje novih do-

mova. Vrednost programa je 
132.000 evra. Opština Vrbas 
iz godine u godinu učestvuje 
u Regionalnom stambenom 
programu za izbeglice. Кako 
je pojasnila Danijela Ilić, čla-
nica Opštinskog veća zadu-
žena za socijalna pitanja i iz-
begla i raseljena lica, reč je o 
velikom i značajnom projektu 
za opštinu Vrbas, jer se reša-

vaju egzistencijalne ključne 
potrebe velikog broja ljudi. 

“Posebno bih istakla činje-
nicu da će vlasnice devet od 
12 kuća koje smo danas do-
delili, biti žene.

Sredstva koja smo uspeli 
da obezbedimo su jako zna-
čajna za našu opštinu, jer na 
taj način rešavamo jedno od 

najznačajnijih egzistencijal-
nih problema izbegličke po-
pulacije, a to je stambeno pi-
tanje i na taj način doprino-
simo zaustavljanju negativ-
nih migracija. Istovremeno, 
stvaramo priliku da svi ti 
ljudi grade svoju budućnost 
u našoj opštini”, rekla je Da-
nijela Ilić.

• U Vrbasu su uručeni ugovori o kupovini 12 seoskih kuća izbegličkim porodicama iz Bosne i Hercegovine i Hrvatske u me-
stima opštine Vrbas, dok se 14 porodica useljava u nove stanove.

Kupovina kuća za izbegličke porodice

• Podaci o lokalnim izvorima zagađivanja biće dostupni široj javnosti na jednom mestu.

Zaposleni u 15 lokalnih samouprava biće obučeni za kre-
iranje lokalnih registara i evidentiranje zagađivača na svo-
joj teritoriji. Na osnovu tih podataka, nadležne lokalne in-
stitucije će moći da donose planove i mere, kako bi se spre-
čilo i smanjilo zagađenje životne sredine i očuvali prirod-
ni resursi.

Evidentiranje zagađivača
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• Zajednički sastanak sa lokalnom samoupravom, JAZIP, JKP „Komunalac“ i udruženjima lovaca  „Vrbas 2018“ i pčelara, 
na temu postizanja veće pošumljenosti u opštini, održan nedavno na Lovcu u Vrbasu. 

U borbi za veću pošumljenost
Glavna tema je bila sadnja 

2500 prispelih sadnica bagre-
ma, koje je Ekološkom pokre-
tu donirao privatni rasadnik 

Pavla Matarića iz Sombora i 
još oko 5000 dodatnih sadni-
ca koje se uskoro očekuju iz 
Goranskog rasadnika Som-
bor, Industrije mesa Кarneks 
i Ministarstva zaštite životne 
sredine. Lokalna samoupra-

va, JAZIP, komunalci, lovci, 
pčelari i “ekolozi”, pokušali 
su se dogovoriti o načinu i 
mogućnostima sadnje uz pri-

menu osnovnog načela - le-
galiteta. Ispostavilo se da je 
do sadnica mnogo lakše doći, 
nego ih zasaditi - uz poštova-
nje pozitivnih zakonskih pro-
pisa, lokalnih odluka i pored 
maksimalno dobre volje svih 

učesnika. Vodno zemljište je 
veliki problem i potencijal 
za sadnju, ali ga ne možemo 
rešavati bez staraoca - Voda 
Vojvodine, koji se nisu oda-
zvali pozivu. Činjenica je da 
se nikakva sadnja na javnoj 
površini ne može izvesti bez 
prethodnog projekta, koji je 
uslov za ugovor o sadnji. Кon-
trola republičke inspekcije 
odvraća lokalnu samoupravu 
od svake pomisli na ishitre-
ne, ad-hok akcije sadnje, bez 
izdavanja potrebnih dozvola. 
Međutim, zašto nema bojazni 
od sankcija kod vinovnika 
čestih požara trske i strnji-
ke koji svake godine progu-
taju stotine sadnica? Ovo je 
problem koji u dobroj meri 
obesmišljava napore ljubitelja 
prirode i nosioce poslova sad-
nje u našem lokalu i kojim se 
moramo posebno pozabaviti. 

Izvan urbanih delova zajed-
nice, isključivo ovlašćenje za 
sadnju u našem lokalu ima 
JAZIP - javna agencija za zoo-
higijenu i poljoprivredu. Me-
đutim, ovo preduzeće nema 

dovoljno kapaciteta da zado-
volji javni interes za sadnjom, 
ali zato može da angažuje ili 
pozove u podršku druge su-

bjekte iz civilnog ili poslov-
nog sektora da im pomognu u 
svom poslu. Udruženja lova-
ca, pčelara i Ekološki pokret 
stavili su se na raspolaganje 
ovom preduzeću u zajednič-

kom interesu, kaže se između 
ostalog u saopštenju Ekološ-
kog pokreta Vrbas.

Institut za ratarstvo i povrtarstvo - Novi Sad 

Ekološki pokret Vrbas
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Pažljivkova smotra
Projekat u svim školama u opštini Vrbas

“Saobraćajno obrazovanje i 
vaspitanje je prepoznato kao 
važan element formiranja 
ispravnih stavova i bezbed-
nog ponašanja kod dece u sa-
obraćaju. Naš Savet za bez-
bednost saobraćaja, uz po-
dršku Agencije za bezbed-
nost saobraćaja, ulaže na-
pore kroz razne aktivnosti 
da unapredi saobraćajno ob-
razovanje i vaspitanje, a sa-
mim tim i bezbednost dece u 
saobraćaju. Sistemski poku-
šavamo da utičemo na unap-
ređenje saobraćajnog obra-
zovanja i vaspitanja, odno-
sno da kroz smotru deca ob-

navljaju dosadašnja znanja i 
stiču nova znanja o bezbed-
nom ponašanju u saobraća-
ju”, rekla je ovim povodom 
Tijana Aleksić, predsednica 
Saveta za bezbednost saobra-
ćaja opštine Vrbas.

Naredni korak realizacije 
projekta “Pažljivkova smo-
tra” jeste realizacija Op-
štinske smotre u kojoj će se 
na lokalnom nivou takmi-
čiti predškolske ustanove 
i osnovne škole, kako bi se 
izabrale obrazovne ustano-
ve koje će dalje nastaviti re-
alizaciju Regionalne i Repu-
bličke smotre.

Na nedavnoj dodeli ugledne 
Vukove nagrade gde se u naj-
boljem društvu 
našla vrbaska Gi-
mnazija „Žarko 
Zrenjanin“, koja 
je dobila prizna-
nje, prisustvovala 
je i primila nagra-
du Tatjana Kažić, 
direktorka ove 
obrazovne usta-
nove. Tom prili-
kom pomoćnica 
ministarke kultu-
re i informisanja Slavica Tri-
funović istakla je da će jednog 
dana istraživači ovog perio-
da o ljudima koji su bili važ-
ni za kulturu moći da se in-
formišu čitajući o dobitnici-
ma Vukove nagrade. Кako je 
rekla, Vukova nagrada je “za-
log za budućnost” i “živo sve-
dočanstvo vitalnosti umet-

nosti i nauke ovog vremena”, 
kao i da ime Vuka Кaradži-

ća obavezuje.Nagrada, koju 
dodeljuje Кulturno-prosvet-
na zajednica Srbije, dodeljuje 
se 58. put, a imena dobitnika 
saopštio je predsednik žiri-
ja za dodelu nagrade Darko 
Tanasković. On je rekao da 
je bilo mnogo predloga (78) i 
to uglavnom veoma kvalitet-
nih i da je bilo veoma teško 

odlučiti, ali da su sve odluke 
donete jednoglasno. Inače,o-

vogodišnji dobitnici Vukove 
nagrade su ugledni pojedinci 
književnici, publicisti, lekari, 
istoričari umetnosti i likov-
ni kritičari, kao i udruženja i 
ustanove kulture koje su dale 
ogroman doprinos obrazova-
nju, kulturi i nacionalnim in-
teresima zemlje.

Vukova nagrada
zalog za budućnost

• Savet za bezbednost saobraćaja opštine Vrbas, 
u saradnji sa Agencijom za bezbednost saobraćaja 
Republike Srbije, organizovao je u svim osnovnim 
školama prvu aktivnost iz projekta “Pažljivkova 
smotra” - testiranje učenika na temu bezbednog 
ponašanja u saobraćaju.

• Izuzetnu Vukovu nagradu u ime Gimnazije “Žarko Zrenjanin“, primila 
Tatjana Kažić, direktorka.

Lokalna filijala RICO u 
Srbiji organizovala je  8. fe-
bruara, u Beogradu događaj 

„Upoznajte superškole Srbije”, 
među kojima je bila i obra-
zovna institucija iz Srbobra-
na, sa ciljem predstavljanja 
svoje ideje u okviru progra-
ma „Superškole”. Događa-
ju su prisustvovali prvi pot-
predsednik Vlade i ministar 
prosvete, nauke i tehnološkog 
razvoja Srbije, Branko Ružić, 
ministar omladine i sporta, 
Vanja Udovičić, Njegova ek-
selencija Emanuele Giaufret, 
šef  Delegacije Evropske uni-
je u Srbiji,  Njegova ekselenci-
ja Thomas Schieb, ambasador 
SR Nemačke u Srbiji i Ivana 
Antonijević, šef lokalne fili-
jale RICO u Srbiji.
„Ovaj događaj je za nas bio 

vrlo lepo iskustvo, išli smo 
da predstavimo svoju ideju, 
a tamo smo dobili nekoliko 
novih koje bi smo mogli rea-
lizovati u budućnosti“, kaže 

za Srbobran.danas,  Jasmina 
Šeguljev, direktorica Gimna-
zije i srednje stručne škole 

„Svetozar Miletić“ iz Srbobra-
na. „Nas u narednom perio-

du očekuje učenička razme-
na, jer je to ono što program 
koji je odobren podrazume-
va, a nosi naziv ‘Multikultu-
ralnost i upoznavanje tradi-
cije i običaja drugih naroda 
i narodnosti’. Partner naše 
škole u ovom projektu je iz 
Albanije, iz oblasti Điroka-

ster, Gimnazija ‘Dervitsani’, 
gde ćemo već 23. marta otići 
u goste sa 18 naših učenika. 
Predviđeno je da tamo osta-
nemo 7 dana, kako bi naša 

deca imala vremena da se 
upoznaju sa svojim vršnja-
cima, razmene iskustva i sa-
znaju nešto više o kulturi al-
banskog, ali i grčkog naroda, 
pošto je oblast koju poseću-
jemo na samom jugu drža-
ve”, rekla je Šeguljev.

Srbobranska Gimnazija
u projektu “Superškola”
• Gimnazija i srednja stručna škola „Svetozar Miletić“ konkurisala je kod 
Regionalne kancelarije za saradnju mladih (RICO) za učešće u projektu 
„Superschools“ (Superškole), i jedna je od 18 škola iz Srbije kojima je pro-
jekat odobren.

Otvorena izložba 
“Tera DVA”

Školica - Crtica

Otvaranje izložbe radova 
polaznika likovnih radioni-
ca „Školica – Crtica“ i „Tera 
DVA“,  održano je 21. febru-
ara 2022. u Likovnoj galeri-
ji Kulturnog centra Vrbasa.

Izložba obuhvata vajarske, 
slikarske i crtačke radove 

dece osnovnoškolskog i sred-
njoškolskog uzrasta koji po-
hađaju časove crtanja, vaja-
nja i slikanja, koja su nastala 
u periodu jun 2021 – februar 
2022. godine. Izložba će biti 
otvorena do 3. marta.
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Prva samostalna izložba
Izložbu je otvorila direktor-

ka Doma kulture, Sonja Stoj-
nović, a o likovnom stvara-
laštu umetnika, govorio je 
Dragan Simić, predsednik 
Udruženja likovnih umetni-
ka “Atelje 05” iz Vrbasa. “Ve-
čeras smo pred ovim neobič-
nim, iskrenim i potpuno au-
tentičnim radovima Rado-
mira Glušca. Ali pred vama 
je i upravo ono što vidite, ko 
zna šta slikar tu vidi, zami-
šlja i želi da vam predstavi. 
Vi imate svoju prošlost, ose-
ćanja, shvatanja, uspome-
ne nakupljene od najranijeg 
detinjstva... Svima nama je 
neka boja različita, bez ob-
zira što je ista boja u pitanju, 
različita je temperatura, za-
sićenost, svetlina... Mnogo 

toga nam je različito, i zato, 
molim vas, pažljivo gledaj-
te i osećajte, budite sebični. 
Potrudite se da pronađete 
neku vašu priču i stvorite 
svoju sliku od toga što vidi-
te, kao kada čitate knjigu i 

u mozgu to pratite slikom“, 
kazao je Simić. Likovna pu-
blika u Srbobranu je odlično 
reagovala na stvaralaštvo i li-
kovni izraz koji je na svojim 
slikama iskazao Glušac. 

Novi izgled

Na objektu je urađena za-
mena led rasvete, dok je  pro-
blem grejanja trajno rešen. 
Renovirane prostorije, ovog 
kulturno umetničkog druš-
tva, obišli su predsednik Pri-
vremenog organa, Damjan 
Miljanić, predsednik КUD  

“Ivan Senjuk“ , Filip Pronek 
i njegov zamenik Aleksan-
dar Mosorka. Sekretar Naci-
onalnog saveta, Dalibor Pje-
kni, ugostio je u prostorijama 
Nacionalnog saveta ukrajin-
ske nacionalne manjine u Sr-
biji predsednika Privremenog 
organa. Tom prilikom dogo-

varali su se  o planovima re-
konstrukcije ovih prostorija, 
kao i o aktivnostima u na-
rednom periodu. Miljanić je 
povodom ove rekonstrukcije 
i posete izjavio da je i opštini 
Кula i Republici Srbiji važna 
činjenica da su svi građani 
jednaki i da imaju ista pra-
va. Takođe je dodao da će op-
ština i u narednom periodu 
podržati i pomagati rad kul-
turno umetničkih društava i 
nacionalnih saveta, što kroz 
konkurse, što kroz druge ak-
tivnosti.

Član Muzeja Štafelaja
Vlado Njaradi, slikar iz Vrbasa

Muzej Štafelaja je grupa po-
znatih likovnih umetnika Sr-
bije koja neguje tradicional-
no štafelajno slikarstvo. Pri-
jem novih članova upriličen 
je godišnjom izložbom u pro-
storu Muzeja Svečoveka koji 
se nalazi na Zelenom vencu 
u Beogradu. Nedavno osno-
van Muzej Štafelaja je uveli-
ko skrenuo pažnju umetnič-
kih dešavanja Beograda i Sr-
bije. Izlagački prostor je au-
tentičan i zanimljiv jer se po-
red Muzeja Štafelaja nalazi 
i Muzej Dorćolskog narod-
nog pozorišta, Muzej Tebe 
(najmanji muzej na svetu), 
Muzej Kratkih priča, Muzej 
Brojeva, Muzej Nota i zvuka i 

Muzej Ljubavi i sra-
ma. Svi oni zajedno 
čine Muzej Svečo-
veka. U tom prosto-
ru koji je namenjen 
za kulturna deša-
vanja održavaju se 
izložbe, koncerti, 
pozorišne predsta-
ve, projekcije filmo-
va i književne veče-
ri. Planovi su da se 
tokom ove godine 
napravi nekoliko 
kolektivnih temat-
skih izložbi članova 
kao i da se umetni-
ci samostalno pred-
stave sa svojim ra-
dovima.

• Кompletna rekonstrukcija podrаzumevala je 
radove na potpornim zidovima i zamenu komplet-
ne stolarije. Rekonstruisani su zidovi, plafon i pod. 

Radomir Glušac, slikar iz Vrbasa izlagao u Srbobranu

Sala dupke puna
U Nadalju održan koncert KUD “Ivanjsko cveće“

KUD „Ivanjsko cve-
će“ iz Nadalja nedavno 
je pripremio koncert za 
svoje sugrađane. Reč je 
o godišnjem koncertu 
koji su članovi društva 
upriličili sada nakon 
pune dve godine s obzi-
rom da nije bilo nastu-
pa zbog epidemije koro-
na virusa. Inače, KUD 

„Ivanjsko cveće“ je uče-
snik mnogobrojnih ma-
nifestacija i u svojim nastupi-
ma uvek je pokazao da negu-
je na pravi način običaje i tra-

diciju kao i folklor naroda sa 
ovih prostora. Godišnji kon-
cert  je  održan u  sportskoj 

sali u Nadalju, koja je ovom 
prilikom bila ispunjena do 
poslednjeg mesta.

Renovirane prostorije
КUD “Ivan Senjuk“ u Kuli

„Srbi iz Bugarske -
male seobe“

Кnjiga je rezultat dvogodiš-
njeg rada na projektu izuča-
vanja iseljavanja Srba iz Voj-
vodine u bugarsku pokra-
jinu Južnu Dobrudžu 1905. 
godine, usled teških životnih 
uslova, kao i njihovog orga-
nizovanog povratka kući po-
sredstvom Jugoslovenske vla-
de 1945. godine. Pored sabra-

nih imena iseljeničkih poro-
dica, dokumentovani su nji-
hovi ekonomski, radni, kul-
turni, ratni i poratni uslovi 
života tokom egzistencijal-
nih potraga.Autorke ove in-
teresantne knjige, dokumen-
tovane istorijskom građom 
i dokumentima su Dragana 
Latinović i Sofija Milošević. 

U Srbobranu održana promocija knjige

“Ljubavni vremeplov“
Ovaj svojevrsni pozorišni 

vremeplov objedinjuje period 
od dve stotine godina i sadr-
ži priče o velikim ljubavima 
Đure Jakšića, Laze Kostića i 
Lenke Dunđerski, Živojina 
Mišića i Lujze, Jovana Dučića, 
Alekse Šantića, Disa, Jelisave-
te Načić, Alekse Šantića, Mi-
lutina Milankovića, Desan-
ke Maksimović, do Draga-
na Nikolića i Milene Dravić.

Svaka priča ima svoju pesmu, 
pesmu upravo iz tog perioda, 
tako da je ovo i muzički vre-
meplov, jer se neke pesme go-
tovo nigde više ne mogu čuti.
Sve pesme su izvođene uži-
vo uz pratnju klavira i gitare. 
Kabare predstava je odigrana 
u dramatizaciji i režiji  Vesne 
Stanković, koja je učestvova-
la u samoj predstavi zajedno 
sa Milicom Janketić.

Dan zaljubljenih u  Srbobranu

Foto: Gallery Athos
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Dovoljan je bio naziv izlož-
be „Metanoja“, da odmah za-
intrigira i kaže nešto novo, 
drugačije i neobično u izlož-
bi koju je organizovala Likov-
na Galerija u Vrbasu, čija au-
torka je bila mlada slikarka 
Andrea Aleksić. Prvo osnov-
no značenje grčke reči „meta-
noja“-  pokajanje, do dela reči 
koja znači„um“, ili prome-
nu. Međutim, mlada slikar-
ka kaže da naziv izložbe za 
nju znači sledeće. „Za mene 
je to  lično sazrevanje i moj 
pristup umetnosti, koji po-
drazumeva promene“. Do-
dajući da je na slikama prisu-
tan  religijski momenat, pa se 
može značenje vezati, možda 

i za pokajanje, „ali za mene  
je to transformacija sopstve-
nog umetničkog pogleda i 
mog sazrevanja“.
Aleksićeva kaže da je na 

izložbi prezentovala ciklus 
od 15 slika, koje zapravo čine 
dve celine. Grupacija postav-
ljenih slika iz prve celine  se 
bavi obradom teksture skul-
pture na slikarski način, dok 
je druga celina slikani kolorit 
ultramarin plave boje kolori-
ta. „Ideja je da se prikaže put 
ovog prvog dela koji pred-
stavlja tamu i senku, koja 
vodi kao drugoj celini, vodi 
ka putu boje i svetlosti.I ona 
zapravo predstavlja vezu iz-
među ova dva dela koja se 

spajaju u 
centralnoj 
slici,koja 
se zove Sa-
bor koja je 
centralni 
deo izlož-
be i simbol 
sabornosti, 
istine, lju-
bavi  i za-
jedništva“, 
kaže mla-
da slikarka. 
Na slika-
ma koje je 
predstavi-
la ljubitelji-
ma likovne 
umetnosti 
u vrbaskoj 

Galeriji, radila je ulje na plat-
nu i ulje na drvetu i zapravo 

„Metanoja“ je bila prva njena 
izložba u Vrbasu. Iako je po-
menula sliku Sabor, veoma 
je reprezentativna i prva sli-
ka na ulazu galerijskog zida, 
deluje impresivno i impozan-
tno i nosi naziv Borba izme-
đu Dobra i Zla, koja predstav-
lja dve velike skulpture koje 
nisu u realnosti, gde na onoj 
slici gde je simbol zla, ozna-
čava zlo tako da  izgleda ma-
nje i slabije, od dobra.
“To su moja neka lična 

previranja, koja osećam, tu 
dvojnost koju nosi svaki čo-
vek u sebi i gde trijumfuje i 
pobeđuje dobro, a ne zlo“, 
pojašnjava slikarka. Kako 
piše u katalogu prologa ove 
izložbe, „metanoja predstav-
lja obraćenje, transforma-
ciju uma i novi način raz-
mišljanja, nove deje, novo 
znanje i nov pristup životu;-
čovek doseže viši stepen spo-
znaje samoga sebe i okoline, 
i teži da spozna ljubav, ključ-
ne impluse razvoja; tim pu-
tem dolazi do samospozna-
je i pronalaska istine, koja 
nas vodi ka svetlosti.“ A šta 
kaže, ne velika biografija sli-
karke, koja je jednako inte-
resantna, koliko  i metanoja 
njenih slika.

Reč je o slikarki koja potiče 
iz ovog grada koja je završila 
Filološki fakultet u Beogradu 

-italijanski jezik , koji je zapra-
vo bio inicijacija za bavljenje 
umetnošću, a svi znamo ili 
pretpostavljamo šta je Italija, 
kada je reč o umetnosti.

Zato se Andrea, kako kaže, 
opredeljuje za Fakultet pri-
menjenih umetnosti u Beo-
gradu, odsek Primenjeno sli-
karstvo na kome je diplomi-
rala prošle godine. „Imam 
svoj atelje u Vrbasu i tre-
nutno radim na novom ci-
klusu slika. Fokusirana sam 
na crtež, portrete i figuraci-

ju“, kaže Aleksić, koja se ne 
odriče ni znanja italijanskog 
jezika, pa radi i na prevođe-
nju i držanju časova iz itali-
janskog jezika. Za očekiva-
ti je i od ove sredine da jed-

nu  mladu slikarsku i podr-
ži u njenom radu i umetnič-
kom domišljanju, koje je oči-
gledno vredno pažnje, jedna-
ko i likovne publike, ali i šire 
javnosti.

• Andrea Aleksić, dvadesetdevetogodišnja slikarka predstavila sa ciklusom 
slika, izložbom pod nazivom „Metanoja“, koja je bila otvorena u  Likovnoj 
Galeriji KC Vrbas  od 25. januara do 11. februara.

Metanoja mlade slikarke Andree Aleksić iz Vrbasa

Do sada je dva puta samostalno  izlagala u Ustanovi kul-
ture „Parobrod“ i Italijanskom kulturnom centru u Beo-
gradu i bila učesnica više grupnih izložbi: na temu Portret 
Danilo Kiš, Subotica 2015. Slobodna tema Galerija Ikar, 
Dom vazduhoplovstva, Zemun, 2016.Samostalna izložba 
Omaž Dejvidu Bouviju, Ustanova kulture Parobrod, Beo-
grad 2017. Samostalna izložba „Šest lica traži pisca“, po ro-
manu Luiđija Pirandelija, Italijanski kulturni centar Beo-
grad 2018. Grupna izložba Paleta mladih, Likovna galeri-
ja Vrbas,2020. Grupna izložba „Diploma“, Muzej prime-
njene umetnosti, Beograd, 2021.

Izložbe

Svako od nas u sebi 
nosi dualnost - večitu 
borbu Tame i Svetla
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Slovenačka glumica Savi-
na Geršak kao veoma mla-
da ostvarila je prepoznatljive 
uloge u kultnim filmovima, a 
u razgovoru za “Vijesti” ot-
kriva da najljepše uspomene 
nosi sa snimanja filma “Čudo 
neviđeno”, pored kojeg se iz-
dvajaju uloge u djelima “Smrt 
gospodina Goluže” i “U ime 
naroda”. Kaže da se kaje što 
je odbila poziv Živka Nikoli-
ća da igra u “Ljepoti poroka”, 
da se zadovoljna sada ponovo 
predstavlja filmskoj publici 
ostvarenjem “Elegija lovora” 
mladog crnogorskog redite-
lja Dušana Kasalice, ali i da 
priželjkuje ulogu u nekoj ko-
mediji. Njeno ponovno pojav-
ljivanje na filmu, nakon što je 
završila psihologiju i posveti-

la se karijeri psihoterapeuta, 
definitivno je uzburkalo jav-
nost, a u razgovoru za “Vi-
jesti” Geršak otkriva i kako 
je došlo do toga, te čime ju 
je osvojio mladi crnogorski 
reditelj, jer, ističe, za nju je 
dobar i ozbiljan reditelj naj-
važniji. Film “Elegija lovora” 
debitantsko je dugometraž-
no igrano ostvarenje Dušana 
Kasalice, prilično komplek-
sno i ne do kraja određeno 
žanrovski koje duboko za-
lazi u psihološku nit likova, 
ali i gledalaca koje suptilno 
vuče za sobom. Film kao da 
je sastavljen iz nekoliko cje-
lina, podstiče i propituje ra-
zličite teme, a inspirisan je 
i čuvenom epskom bajkom 

“Šuma Striborova” Ivane Br-

lić Mažuranić iz zbirke “Pri-
če iz davnina”. Svoju crnogor-
sku premijeru “Elegija lovora” 
imala je  16. februara u Po-
dgorici, dan kasnije u Nik-
šićkom pozorištu  i u Baru. 
Glumačku ekipu čine: Frano 
Lasić, Savina Geršak, Nikoli-
na Bogdanović, Momo Piću-
rić, Olivera Vuković, Dragi-
nja Voganjac, Lidija Kordić, 
Lidija Petrone, Zoran Troja-
nović. Direktor fotografije je 
Igor Đorđević, scenografki-
nja i kostimografkinja Nata-
lija Vujošević, dizajner zvuka 
Jakov Munižaba, montažer-
ka Jelena Maksimović, dok 
je producentkinja Jelena An-
gelovski.

Дзень залюбених означени
у коцурскей школи

A szenttamási Svetozar Mi-
letić Gimnázium és Szakkö-
zépiskola egyike annak a 18 
szerbiai intézménynek, ame-
lyek sikeresen pályáztak a Re-
gionális Ifjúsági Együttmű-
ködési Iroda (RICO) által 
meghirdetett Superschools 
(Szuper iskola) diákcse-
reprogramra.

Ismerjék meg Szerbia szuper 
iskoláit elnevezéssel a RICO 
szerbiai kirendeltsége február 

8-án közös találkozót szerve-
zett a projektumon zöld fényt 
kapott intézmények vezetői-
vel – közöttük a szenttamási 
gimnázium delegációjával –, 
ahol egyenként is bemutatás-
ra kerültek a nyertes pályá-
zatok. Az eseményen Bran-
ko Ružić oktatásügyi minisz-
ter mellett jelen volt Vanja 
Udovičić, Szerbia ifjúsági és 
sportminisztere, Emanuele 

Giaufret, az EU szerbiai kül-
döttségének vezetője, Thomas 
Schieb, Németország belgrádi 
nagykövete, valamint Ivana 
Antonijević, a RICO szerbi-
ai irodájának vezetője.

Hogy a projektum és a ren-
dezvény pontosan miről szól, 
Jasmina Šeguljevet, a szent-
tamási gimnázium igazgató-
nőjét kérdeztük, aki elmond-
ta, tulajdonképpen egy saját 
ötlet bemutatására kaptak le-

hetőséget, amit ki is használ-
tak, és ami hamarosan meg 
is valósul.
A Svetozar Miletić Gimná-

zium a Multikulturalizmus, 
más népek és nemzetiségek 
hagyományainak, szokása-
inak megismerése elnevezé-
sű projektummal pályázott, 
partnerünk pedig az Albá-
nia déli részén található Gji-
rokastër kisváros gimnázi-

uma. A diákcsereprogram 
keretében az idén március 
23-án a szenttamási gimná-
zium 18 diákja utazik a túl-
nyomórészt görögök által la-
kott városkába, és hét napunk 
lesz megismerkedni az otta-
ni gimnazistákkal, kultúrá-
val, nyelvvel, szokásokkal stb. 
Több ajánlat közül erre esett a 
választásunk, hiszen a tanu-
lók közül még senki sem járt 
Albániában. Tekintettel arra, 
hogy a RICO egy regionális 
ifjúsági ügynökség, melynek 
egyik fő célja az előítéletek és 
sztereotípiák leküzdése, véle-
ményünk szerint a fiatalok-
nak előítéletek nélkül nyi-
tottnak kell lenniük az új ta-
pasztalatokra – fogalmazott 
az igazgatónő.

Szavai szerint az ottani diá-
kok május 4-én viszonozzák a 
látogatást, és a tervek szerint 
Szenttamáson kívül Bácska 
más településeit is felkeresik.
A sajtó képviselőinek Jasmi-

na Šeguljev elmondta azt is, 
hogy a gimnáziumban őszre 
új szakok indítását tervezik. 
A négyéves általános gim-
náziumi szak mellett terv-
ben van a turizmus-szálloda 
vállalkozási szak (4 éves), to-
vábbá a fodrász-manikűr-pe-
dikűr szak (3 éves) indítása.

                                       P. L.

Albániába utaznak a szenttamási gimnazisták

Прешли тидзень у Основ-
ней школи „Братство єдин-
ство” у Коцуре бул у знаку 
Дня залюбених.

З нагоди того швета шко-
ляре, вєдно зоз наставнїцу 
подобовей култури Мария-
ну Петричевич, декоровали 
школски простор зоз риж-
нима прикрасками и моти-
вами любови.

Так, школяре направели 
и вицифровали числени 
шерца котри повишали по 
школским голу, направели 
вецей панои на тему любо-
ви, o св. Валентинови и св. 
Трифунови, а повиписова-
ли и вецей твердзеня цо за 
нїх значи любов.

У голу школи, як и пред-
ходних рокох, була поста-
вена шкатула до котрей 
школяре нїзших и висших 
класох уруцовали писемка 
и порученя своїм товари-
шом, товаришком и сим-
патийом, а то каждого року 
виволує найвекшу радосц 
при наймладших.

Остатнього роботного 
дня у тижню учительки и 
наставнїци шицки писемка 
подзелєли школяром. Пре 
епидемийну ситуацию анї 
того року нє була орґанизо-
вана програма, анї розвага 
за школярох з нагоди Дня 
залюбених.       

                             Рутенпрес

Громадська 
прощальна зустріч

Після цім років плідної, 
активної співпраці україн-
ська громада попрощалась 
із Послом України Олек-
сандром Александровичем, 
а у зв’язку із відходом його 
виконувати інші обов’яз-
ки. Зустріч ця відбулась у 
Новому Саді, звісно біля 
пам’ятника Тарасу Шев-
ченку, першому та єдино-
му у нашій країні, а що ре-
алізовано завдяки спіль-
ній співпраці України та 
міста Львова, громади, а у 
першу чергу керівництва 
Нового Саду та Посольства 
України. Після офіційного 
покладання квітів до під-
ніжжя пам’ятника з боку 
Посла Александровича та 
голови Української націо-
нальної ради Миколи Ля-
ховича, проведено нефор-
мальну зустріч за участю 
представників громадсь-
ких організацій, як Това-
риства Просвіта, Союзу ру-
синів українців Сербії. 

Посол А лекс а н д ро-
вич підкреслив, що за ці 
роки зроблено багато, між 
іншим організовано чис-
ленні спільні проекти, від 
фестивалів, видання кни-
жок, підтримки урокам 
української мови, днів 
української культури, до 

вже згаданого пам’ятни-
ка Шевченку. Наголоше-
но також на добрій ос-
нові співпраці двох країн 
та двосторонніх відносин 
Сербії та України. Базісни-
ми похідними були бага-
товікові тісні дружні від-
носини в історичному та 
культурному відрізі, але 
також і принципові пози-
ції двох країн взаємопід-
тримки дотримання те-
риторіальної цілісності та 
суверенітету обох країн. 
Також, підкреслює Посол 
України Олександр Алек-
сандрович, для України є 
дуже важливим, щоб голос 
громади було чути, як на 
культурно-освітніх захо-
дах, а інколи, у важких об-
ставинах, як воно зараз в 
Україні, і з цих приводів.

Нагадаємо, що весною 
1999 року, коли трива-
ла атака бомбардуван-
ня нашої країни, Львівсь-
ка міська та обласні ради 
вислали листа підтрим-
ки та заклику до припи-
нення атаки, а що зачита-
но українською та сербсь-
кою мовами на великому 
зібранні у Новому Саді. 

             
              Василь Дацишин

• Za nju se može reći da je bila jedna od divâ velikog crnogorskog re-
ditelja Živka Nikolića, prepoznata i kao jedna od najljepših glumicâ, da 
bi onda tiho i spontano napustila kinematografiju, a sada se, nakon tri-
deset godina, ponovo pojavila pred filmskom publikom. 

Savina Geršak ponovo
u crnogorskom filmu

• Українська громада приємною зустріччю 
попрощалась із послом України Олександром 
Александровичем. Відзначено плідну співпра-
цю за цей семирічний період. Підкреслено 
принципіальні двосторонні відносини між 
нашими країнами.
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Ravnopravnost 
polova

Opština Vrbas i Fondacija 
“Dajana Paunović” organizo-
vali su tribinu-javni dijalog 
na temu “Stanje i perspek-
tive populacione i politike 
ravnopravnosti polova u Re-
publici Srbiji”. Na skupu  se 
diskutovalo o merama koje 
država i lokalne samoupra-
ve preduzimaju u oblasti po-
spešivanja rađanja i politike 
ravnopravnosti polova. Na 

tribini su učestvovali Dajana 
Paunović, osnivačica i upra-
vitelj istoimene Fondacije; 
Diana Milović, podsekretar 
Pokrajinskog sekretarijata 
za socijalnu politiku, demo-
grafiju i ravnopravnost polo-
va; Marko Matić, predsednik 
UO Fondacije “Dajana Pau-
nović”, i Sanja Žigić, predsed-
nica Skupštine opštine Vrbas.

Tribina u Vrbasu

Bez plaćanja računa šest meseci

U sklopu kampanje „Roda 
Komunalca daruje vašeg mal-
ca“, u prostorijama Javnog ko-
munalnog preduzeća „Komu-
nalac“ upriličen je prijem za 

porodicu prvorođene bebe iz 
Vrbasa, koja se oslobađa pla-
ćanja računa za komunalne 
usluge na period od šest me-
seci. Igor Škundrić, vršilac 
dužnosti direktora preduze-
ća, uručio je vaučer ocu prvo-
rođene bebe Igoru Vlahoviću.

„Budući da je u 2018. godi-
ni Vlada Republike Srbije 
donela strategiju i mere za 
podsticaj populacione po-
litike koje konstantno una-

pređuje, JKP ‘Komunalac’ 
iste godine je odlučilo je 
da pruži svoj skroman do-
prinos povećanju natalite-
ta. Akcija ‘Roda Komunalca 
daruje vašeg malca’ je sim-
boličan način da se olakša 
roditeljima na samom po-

četku kada je zbog dolaska 
bebe budžet narušen. Ovom 
akcijom želimo da apeluje-
mo i na druge subjekte u 
našem društvu da svako u 
svom delu poslovanja do-
nese po jednu podsticajnu 
meru“, rekao je Škundrić.

Prvorođena beba u Vrbasu, 
rođena u Opštoj bolnici, je 
dečak Luka Vlahović.
„Naš Luka došao je na svet 

15. januara kao prva beba u 
2022. godini koja se rodila 
u našem gradu. Mojoj su-
pruzi Sandri i meni ovo je 
prva beba.

Nismo znali za akciju ko-
munalnog preduzeća i ve-
oma smo se obradovali, jer 
će nam ovaj poklon mno-
go značiti. Zahvaljujemo se 
JKP-u na ovom divnom ge-
stu“, rekao je Igor Vlahović, 
Lukin tata.

Akcija JKP “Komunalac”

• Porodica prvorođene bebe u ovoj godinu u Vrbasu, oslobođena plaćanja 
komunalnih usluga šest meseci.

Pokloni za bebe

Opština Srbobran, Centar 
za socijalni rad i Udruženje 

“Ruka spasa” podelili su  po-
klone novim stanovnicima 
Srbobrana, Turije i Nadalja, 
rođenim u poslednjem kvar-
talu 2021. godine. Ovoga puta 
bilo je pripremljeno 45 po-
klon paketa, čime se uku-

pan broj novorođenih beba 
u kalendarskoj godini za 
nama popeo na 170. Za sva-
ko novorođeno dete lokalna 
samouprava je obezbedila po 
20.000 dinara i hranilicu, dok 
Udruženje “Ruka spasa” po-
klonilo vezene peškire, por-
tikle i ćebencad.

Lakše do COVID ambulante

Transportu pacijenata koji 
su stizali vozilima Hitne po-
moći do COVID ambulante 
predstavljao je problem, jer 
nije bilo puta, posebno u kiš-
nim danima, pa je bilo ne-
ophodno da se uredi pristu-
pni put.

Direktor Doma zdravlja 
za pomoć se obratio ruko-
vodstvu JKP “Komunalac”, 
a posao je završen veoma 
brzo nasipanjem grebanog 
asfalta na deo zelene povr-
šine. Dr Goran Đurović, di-
rektor DZ “Veljko Vlahović”, 
zahvalio se lokalnoj samou-
pravi i JКP “Кomunalac” na 
podršci u rešavanju ovog pro-
blema. “Prelaz do COVID 

ambulante bio je zemljani, 
veoma neuslovan, i njime se 
uvek posle kiše teško prola-
zilo. Sada smo dobili mno-
go čvršću podlogu, a ima-
mo obećanje da će još jedna 

značajna količina grebanog 
asfalta biti raspoređena na 
ovoj trasi”, rekao je dr Đu-
rović. ”Ovo nije asfaltirani 
put već put nasut grebanim 
asfaltom, što donosi dovo-
ljan kvalitet za svakodnev-
nu upotrebu. Nadamo se da 
smo uspeli da rešimo jedan 
problem Doma zdravlja i da 
će sada pacijenti lakše stizati 
do COVID ambulante”, re-
kao je Igor Škundrić, direk-
tor JКP “Кomunalac”. On je 
istakao da će ovo komunalno 
preduzeće nastaviti da pruža 
podršku svim ustanovama 
i institucijama koje pružaju 
usluge građanima.

Uređen pristupni put u DZ “Veljko Vlahović” Vrbas

• Zbog lakšeg prevoza pacijenata do COVID ambulante bilo je neophod-
no urediti pristupni put, što je učinjeno zahvaljujući JKP “Komunalac”.
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AD „Central“ Vrbas

IZDAJE LOKAL U CENTRU GRADA

Bivši Aperitiv bar
Lokal je u sklopu hotela Bačka, M Tita 92

u ulici Maršala Tita 15, Vrbas

PRODAJE UPRAVNU ZGRADU
AD „CENTRAL“ VRBAS

POVRŠINE 182 m2ulica Kozaračka 2, Vrbas
Prodaje objekat površine 369 m2 

AD „CENTRAL“ VRBAS

BIVŠI KAIRO, ulica M. Tita 67
HOTEL „BAČKA“ VRBAS IZDAJE  LOKAL U CENTRU GRADA

ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

Hotel „Bačka“ u Vrbasu traži radnike na poslovima:

KONOBAR, KUVAR
POMOĆNI KUVAR

Doći lično

ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

IZDAJE LOKAL
AD „CENTRAL“ VRBAS

Trg Moše Pijade, Vrbas

061 319 3365, 062 317 441

Az autonóm tartományokban és a helyi önkormányzati egységekben foglalkoztatottakról szóló törvény (SZK Hivatalos Közlönye, 2016/21, 2017/113, 
2017/113 jav. sz. és más törvény  2018/95 és 2021/114) 102. szakasza alapján Verbász  Községi Közigazgatási Hivatala közzéteszi: 

ÉRTESÍTÉS

Nyilvános pályázat meghirdetéséről végrehajtói munkahely betöltésére Verbász Községi Közigazgatási hivatalában

Nyilvános pályázat végrehajtói munkahely betöltésére:

- Agrárügyi hivatalnok a Mezőgazdasági, gazdasági, helyi gazdaságfejlesztési és idegenforgalmi osztályon

           - Technikus az Általános közigazgatási és emberi erőforrások ügyosztályán  a berendezés, a felszerelés és  műszaki karbantartásra.

megjelent Verbász község internetes oldalán  a www.vrbas.net címen.

Општинска управа општини Вербас, на основу чл. 102. Закону о занятих у автономних покраїнох и єдинкох локалней самоуправи (« 
Службени глашнїк РС » ч. 21/2016, 113/2017,113/2017-I-дер.закон , 95/2018 и 114/2021, обявює:

ОБВИСЦЕНЄ

О оглашки о явним конкурсу за попольньованє вивершительних роботних местох у општинскей управи општини Вербас

Явни конкурс за попольньованє вивершительних роботних местох:

- Службенїк за роботи польопривреди у Оддзелєню за польопривреду, привреду, локални, економски розвой и туризем

-Технїчар технїцкого отримованя и отримованя апаратох и опреми у Оддзелєню за управу и управянє з людскима ресурсами

 oбявени на интернет презентациї општини Вербас www.vrbas.net
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Sportski turizam 
polumaraton 21.1 km

Već dugi niz godina u Srbiji 
i regionu organizuju se polu-
maratoni. Oni su postali je-
dan vid sportskog turizma 
gde se obilaze mnogi gradovi 
i učestvuje na trkama. U ne-
kim gradovima mogu se obi-
ći mnoge znamenitosti, otići 
u šoping, posetiti restorani, 
okupati se u moru… 

Trčanje kao prvo troši mno-
go goriva. Za pola sata kon-
stantnog trčanja potroši se 
i do 500 kalorija, tako da se 
može smatrati alatom za gu-
bitak telesne težine. Trčanjem 
možete delovati antistresno, 
uticati na proizvodnju endor-
fina i razgradjivati adrenalin. 
Takodje trčanjem možete oja-
čati imunitet i stvoriti otpor-
nost na infekcije. Smanjuje 
rizik od pojave kancera, po-
zitivno deluje na krvne sudo-
ve, tako da smanjuje rizik od 

srčanog i moždanog udara pa 
ćemo od trčanja imati dosta 
benefita.

Neki od najprivlačnijih po-
lumaratona u regionu su Du-
brovnik, Mostar,  Split, Sara-
jevo, Ljubljana. Kada krenete 
da trčite nemojte da se začu-
dite ako se ubrzo zaljubite u 
ovaj sport. 27. februara odr-
žaće se Splitski polumaraton, 
očekuje se oko 3000 učesnika. 
Jednim delom trči se uz more, 
dok je drugi deo rezervisan 
za šumu. Svaki učesnik do-
bija start paket majcu za trku, 
ruksak, poklon sponzora… 
Po završetku svaki učesnik 
dobija finišersku medalju. 

Sve u svemu vredi početi sa 
trčanjem prvenstveno zbog 
svog zdravlja, a kasnije i zbog 
svega ostalog dobrog, što do-
nosi ovaj sport.

Piše: Strahinja Perović, trener i fizioterapeut

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com

Saradnja “Čarnoka” i “Kućice”

Prema dogovoru novih 
partnera, radna nedelja 
mladih okupljenih u “Кući-
ci” svakog ponedeljka u 10.00 
časova počinje treningom u 
Centru za fizičku kulturu 

“Drago Jovović”, što je novi 

iskorak u stalnom nastojan-
ju da se osobama sa poseb-
nim potrebama svakodnevi-
ca učini sadržajnijom, a oni 
osnaže na putu uključivanja 
u društveni život. “Saradn-
ju smo uspostavili krajem 
prethodne godine, u decem-
bru, i već smo održali neko-
liko treninga. Okupljamo se 
ponedeljkom u 10.00 časo-
va, i naši novi sportski dru-
govi iz treninga u trening 
pokazuju sve veću želju da 

se okupljaju u Centru za 
fizičku kulturu. Veoma su 
vredni i radni, a na nama je 
da pokušamo da organizuje-
mo treninge koji će im uvek 
biti zanimljivi. Ne radi se o 
klasičnom boksu, treninzi 

su modifikovani i usklađe-
ni sa njihovim interesovan-
jima i mogućnostima, zbog 
čega pozivamo i druga slič-
na društva da nam se pri-
druže”, rekao je pred današn-
ji trening Željko Žmukić, tre-
ner u BК “Čarnok”.
“U ime članova Društva 
za pomoć mentalno nedo-
voljno razvijenim osobama 

‘Кućica’ mogu da kažem da 
nas je ideja Bokserskog klu-
ba ‘Čarnok’ iznenadila i ve-

oma obradovala, jer svi zna-
mo koliko je period pande-
mije bio stresan za sve nas, 
a posebno za osobe sa in-
validitetom. Manje je bilo 
kontakata, manje druženja, 
a time i fizičke aktivnosti. 

Sama ‘Кućica’ bavi se više 
stvarima vezanim za men-
talno zdravlje, za koncentra-
ciju i pažnju, a ovim osoba-
ma jednako je važna i fizička 
aktivnost. Treninzi u Bok-
serskom klubu veoma radu-
ju mlade, jedva čekaju pone-
deljak jutro i okupljanje u 
hali, i ovo je najlepši način 
za početak nedelje”, rekla je 
Aleksandra Bajić, predsedni-
ca Društva za pomoć MNRO 

“Кućica”.

Istorijski uspeh
Džudo kluba Turija

Na prvenstvu Vojvodine za 
kadete održanom  5. februa-
ra, ekipa Džudo kluba „Turi-
ja“ nastupila je sa ukupno 7 
takmičara, gde 
je u konkuren-
ciji od 155 kade-
ta i kadetkinja iz 
32 kluba zauzela 
ukupno 2. mes-
to u general-
nom plasmanu, 
ispred novos-
adskog „Parti-
zana“, „Cemen-
ta“ iz Beočina i 
drugih super-
ligaša iz Voj-
vodine. Turi-
jski klub i opštinu Srbobran 
predstavljali su isključivo 
takmičari iz sekcije Nadalj, 
sa sledećim rezultatima: An-
drea Gadžić u kategoriji ka-
detkinja - 70 kg, sa tri pobede, 

zlatna medalja; Nataša Ga-
džić u kategoriji kadetkinja 

- 63 kg, sa dve pobede i po-
razom u finalu, srebrna me-

dalja; Vukašin Trobonjača u 
kategoriji kadeta - 55 kg, sa 
tri pobede i porazom u fi-
nalu, srebrna medalja; Marko 
Đorđević u kategoriji kade-
ta - 55 kg, sa tri pobede i po-

razom, bronzana medalja; 
Nikola Jovanović u katego-
riji kadeta - 50, sa dve pobede 
i porazom, bronzana medal-

ja. Pored osvajača medalja sa 
manje uspeha učestvovali su 
Stefan Krstić i David Ćurčić.

                   Srbobran.danas

• Boks klub “Čarnok” i Društvo za pomoć mentalno nedovoljno razvije-
nim osobama “Кućica” uspostavili su saradnju u kojoj su štićenici vrba-
skog društva postali pridruženi članovi poznatog sportskog kolektiva i od 
sada se za njihovu fizičku spremu i mogućnosti brinu treneri “Čarnoka”. 




